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Kajsa Stenfelt (v) 
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 Sonja Mogert, SKTF 
 

Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Hans Engstrand, 
Göran Gahm, Karin Hebel, Eva Leijon, Liisa Rautio, Lars-Erik Stålkrantz och Marita 
Söderqvist samt borgarrådssekreteraren från roteln Magnus Thulin. 



  

 
 § 10 

Redovisning av projekt inom Miljömiljarden  
Dnr T2007-007-00217 
Protokollsutdrag 
 
Trafikkontoret hade den 29 januari 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner redovisningen och beräknade 
 tidpunkter för att avsluta projekten. 
2. Nämnden beslutar avbryta projektet ”lokaler för fastighetsnära insamling”. 
3. Nämnden hemställer hos kommunfullmäktige att få ianspråkta resterande medel 
 från projektet ”lokaler för fastighetsnära insamling” totalt 13,7 mnkr, till fortsatt 
 renovering och nyplantering av stadens träd. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag. 
 
Ledamoten Torhild Lamo (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C 1. 
 
Ledamoten Mats Lindqvist (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga C 2. 
 
Beslut 
Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden 
enligt kontorets förslag d v s 
 
1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner redovisningen och beräknade 
 tidpunkter för att avsluta projekten. 
2. Nämnden beslutar avbryta projektet ”lokaler för fastighetsnära insamling”. 
3. Nämnden hemställer hos kommunfullmäktige att få ianspråkta resterande medel 
 från projektet ”lokaler för fastighetsnära insamling” totalt 13,7 mnkr, till fortsatt 
 renovering och nyplantering av stadens träd. 
 
Reservationer 
Ledamoten Torhild Lamo (v) reserverade sig med hänvisning till sitt förslag till beslut.
 
Ledamoten Mats Lindqvist (mp) reserverade sig med hänvisning till sitt förslag till 
beslut. 
 
Särskilt uttalande 
Ett särskilt uttalande avgavs av vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) enligt 
bilaga C 3. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
 



  

Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 10, bilaga C1 
 
Trafik- och renhållningsnämnden  
2007-02-13 
 
Tillhör ärende 10 
 
Redovisning av projekt inom 
Miljömiljarden 
 
Torhild Lamo, Kajsa Stenfelt (v) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
att  i huvudsak godkänna redovisningen och beräknade tidpunkter för att avsluta 

projekten 
 
att projektet ”lokaler för fastighetsnära insamling” löper på som tidigare planerat 
 
att därutöver anföra följande: 
 
 
En av nämndens huvuduppgifter måste vara att bidra till att avfallet per invånare 
minskar. För att detta ska kunna ske måste avfallshanteringen integreras på ett mycket 
bättre sätt än hur det är på de flesta håll i dag. Plockanalyser visar på att en stor andel av 
hushållssoporna består av sådant som egentligen är producenternas ansvar. Det visar på 
att systemet med de gröna behållarna så som det är utformat i dag inte är optimalt. 
 
Återvinningsstationerna och skötseln av dessa är kanske den avfallsfrågan som väcker 
störst allmänt intresse. Vänsterpartiet vill ersätta de gröna behållarna med fasta lokaler 
för insamling av förpackningar (fastighetsnära insamling). Starkare krav ska ställas på 
fastighetsägarna samt att ekonomiskt gynna de som inför FNI (t ex 
bostadsrättsföreningar och de kommunala bolagen). 
 
Vänsterpartiet vill skapa ett effektivt och lättillgängligt återvinningssystem, där 
producenterna tar det ekonomiska ansvaret för sina produkter. Därför vill vi ta bort 
producenternas ansvar för själva insamlingen och ersätta detta med ett ansvar för 
kommunerna att skapa ett fastighetsnära insamlingssystem för allt avfall. Producenterna 
ska då ersätta kommunerna för insamlingen av förpackningar och tidningar. 
 
Ett sådant system är idag formellt otillåtet men har godkänts av Naturvårdsverket och 
tillämpas helt eller delvis i minst 20 kommuner. Därför vill vi ändra den nationella 
lagstiftningen och i väntan på detta låta staden ta initiativet på samma sätt som skett i 
till exempel Helsingborg. Projektet ”lokaler för fastighetsnära insamling” ska därför 
fortlöpa. 



  

      Tillhör § 10, bilaga C2 
 

Trafik- och renhållningsnämnden 
      2007-02-13 
 
      Tillhör ärende 10 
  
      Mats Lindqvist (mp) 
 
 

Förslag till beslut 
 
Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 
 
att  godkänna punkt 1” Trafik och renhållningsnämnden godkänner 
 redovisningen och beräknade tidpunkter för att avsluta projekten. 
att  avslå punkt 2 och 3 och i stället besluta att fortsätta projektet ”Lokaler för 
 fastighetsnära insamling” samt att behålla finansieringen för detta projekt. 
 
Samt 
 
att därutöver anföra följande: 
 
Den borgerliga sidan har under den förlidna mandatperioden gång på gång i skrivelser 
och annat poängterat vikten av att särskilt prioritera insamlingen av miljöfarligt avfall, 
samt att underlätta för den enskilde medborgaren att bli av med sitt utsorterade avfall. 
Det finns fog för den tidigare borgerliga kritiken just i denna fråga. Därför är det 
anmärkningsvärt att den nuvarande borgerliga majoriteten väljer att retirera i sakfrågan, 
nu när man har möjligheten att ta tag i frågan rörande hur medborgarnas farliga avfall 
egentligen ska samlas in på ett säkert och enkelt sätt. Möjligheterna att hitta lämpliga 
insamlingsställen, särskilt i innerstaden, är mycket begränsade. Det krävs dessutom 
kontinuerlig tillsyn av personal med adekvat kompetens, för att insamling av farligt 
avfall ska vara laglig. Hushållens farliga avfall är stadens ansvar och har ingenting med 
Förpackningsinsamlingen att göra. Däremot så kan det finnas samordningsvinster att 
göra tillsammans med Förpackningsinsamlingen, liksom med stadsdelsförvaltningarna, 
som har behov av att hitta platser för arbetsträning och motsvarande. Hur nära gränsen 
man kommer rörande var stadens ansvar slutar och producentansvaret börjar är, precis 
som i frågan om eventuella nergrävningar av återvinningsstationer en fråga som 
behöver detaljstuderas från fall till fall.                                                                               
                    Konceptet ”omvända butiker” finns redan i flera av Europas större städer 
och används där just för att på ett enkelt och nära sätt underlätta insamlingen just av 
farligt avfall. 
Man förlägger vanligtvis inte dessa lokaler i flerbostadshus utan i före detta 
fabrikslokaler, hantverkshus och motsvarande, men gärna nära bostadsområden, allt för 
att underlätta för den enskilde individen att avhända sig sitt miljöfarliga avfall. 
 
Vi har självfallet ingenting emot att man renoverar och nyplanterar stadens träd. 
Tvärtom så är vi de första att förespråka just detta. Men att ställa stadens träd emot 
behovet av förbättrade möjligheter till insamling av hushållens farliga avfall är absurt! 



  

Tillhör § 10, bilaga C3 
 
Trafik- och renhållningsnämnden 

 2007-02-13 
 
      Tillhör ärende 10 
 

Redovisning av projekt inom 
Miljömiljarden 
 
Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 

 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Det här visar med önskvärd tydlighet vad den borgerliga majoritetens sänkta ambitioner 
på miljöområdet resulterar i. I ärendet ställs på ett konkret sätt ambitioner om att 
utveckla metoder att återvinna farliga avfall och el- avfall mot möjligheten att plantera 
fler träd. Med en socialdemokratisk budget hade det inte varit fallet. 
 
Vi har ingen anledning att betvivla kontorets bedömning att det är svårt att realisera 
projektets mål. Den täta stenstaden byggdes i en tid som ställde andra krav och hade 
andra mål än dagens. Det är dock ett argument för att vi måste intensifiera 
ansträngningarna att hitta nya lösningar, ny teknik och utveckla återvinningssystemen. 
Det är inte ett argument för att minska ambitionerna. 
 


